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BRM.0012.8.8.2025        Opole, 25 marca 2025 r. 

 

 

Protokół nr 4/2025  

z posiedzenia Komisji doraźnej 

ds. Równości i Różnorodności  

 w dniu 24 marca 2025 r. 

 

 

          Posiedzenie Komisji doraźnej odbyło się w sali nr 203 opolskiego Ratusza i trwało od 

godz. 1600 do godz. 1740. 

Posiedzeniu  przewodniczyła radna Anna Tabisz przewodnicząca Komisji. 

W chwili stwierdzenia prawomocności posiedzenia obecnych było 4 członków Komisji  

(radni: Małgorzata Jarosz-Basztabin, Lilianna Łuczkiewicz, Piotr Mielec, Anna Tabisz).  

Listę obecności członków Komisji oraz obecnych osób załącza się do protokołu.   

Harmonogramy działań poszczególnych podzespołów dołącza się do protokołu. 

Pismo ws. inicjatywy „Dostępne Opole - cicha szkoła” dołącza się do protokołu. 

 

  Porządek obrad, nad którym obradowała Komisja, był następujący: 

1. Zatwierdzenie protokołu nr 3/2025 z posiedzenia Komisji doraźnej ds. Równości  

i Różnorodności w dniu 27 stycznia 2025 r. 

2. Prezentacja harmonogramu działań poszczególnych podzespołów: 

a) ds. badania równości w jednostkach miejskich Opola; 

b) ds. Europejskiej Karty Równości; 

c) ds. „Certyfikatu Równości i Różnorodności Miasta Opola”; 

d) ds. prostego języka. 

3. Sprawy różne. 

a) pismo ws. inicjatywy „Dostępne Opole - cicha szkoła”. 

 

Do punktu 1. porządku posiedzenia:   

Komisja bez uwag przyjęła protokół nr 3/2025 Komisji doraźnej ds. Równości  

i Różnorodności z posiedzenia komisji w dniu 27 stycznia 2025 r. w obecności 4 radnych. Za 

przyjęciem protokołu głosowali radni: Małgorzata Jarosz-Basztabin, Lilianna Łuczkiewicz, 

Piotr Mielec, Anna Tabisz.  

 

 

Ze względu na ograniczony czas Pani Bernardy Zarzyckiej dyrektorki Publicznego Liceum 

Ogólnokształcącego nr I w Opolu przewodnicząca Komisji radna Anna Tabisz zaproponowała, 

aby podpunkt a z punktu 3 omawiać po punkcie 1. Powyższe przyjęto przez aklamację.  
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Do punktu 3 podpunktu a porządku posiedzenia:   

Wprowadzenia do omawiania inicjatywy „Dostępne Opole – cicha szkoła” dokonała Pani 

Bernarda Zarzycka dyrektorka Publicznego Liceum Ogólnokształcącego nr I w Opolu. 

W dyskusji głos zabrała radna Anna Tabisz oraz Aleksander Iszczuk naczelnik Wydziału 

Oświaty Urzędu Miasta Opola, Mateusz Szpryngiel naczelnik Biura ds. Dostępności Urzędu 

Miasta Opola. 

 

Do punktu 2. porządku posiedzenia:   

Poszczególne podzespoły przedstawiły pokrótce wstępne harmonogramy prac.  

 Zespół ds. badania równości w jednostkach miejskich Opola – wprowadzenia dokonał 

Marcin Deutschmann adiunkt Instytutu Językoznawstwa Wydziału Filologicznego 

Uniwersytetu Opolskiego. 

 

W dyskusji głos zabrały radne Anna Tabisz, Liliana Łuczkiewicz oraz Grzegorz Marcjasz 

Sekretarz Miasta Opola, Marcin Deutschmann adiunkt Instytutu Językoznawstwa Wydziału 

Filologicznego Uniwersytetu Opolskiego. 

 

 Zespół ds. Europejskiej Karty Równości – wprowadzenia dokonała Dorota Piechowicz 

– Witoń naczelniczka Centrum Dialogu Obywatelskiego Urzędu Miasta Opola. 

W dyskusji głos zabrała radna Anna Tabisz oraz Grzegorz Marcjasz Sekretarz Miasta Opola, 

Magdalena Kurowska Prezeska Zarządu Laboratorium Zmiany. Podczas dyskusji ustalono 

termin spotkania online z Panią Aliną Szeptycką pełnomocniczką Prezydenta Miasta 

Wrocławia ds. równego traktowania na dzień 23 kwietnia godz. 1200.    

 Zespół ds. „Certyfikatu Równości i Różnorodności Miasta Opola” - wprowadzenia 

dokonała Agnieszka Pawelczyk inspektor Biura ds. Dostępności Urzędu Miasta Opola. 

W dyskusji głos zabrała radna Anna Tabisz. 

 Zespół ds. prostego języka – wprowadzenia dokonał Mateusz Szpryngiel naczelnik 

Biura ds. Dostępności Urzędu Miasta Opola. 

W dyskusji głos zabrała radna Anna Tabisz, i radna Liliana Łuczkiewicz oraz Agnieszka 

Pawelczyk inspektor Biura ds. Dostępności Urzędu Miasta Opola, Grzegorz Marcjasz Sekretarz 

Miasta Opola. 

 

Do punktu 3. porządku posiedzenia:   

 

Przewodnicząca Komisji radna Anna Tabisz zgłosiła wniosek formalny o treści:  

„W dniu 18 marca br. doszło do zniszczenia mienia publicznego przez kandydata na Prezydenta 

RP Grzegorza Barauna. Zniszczenie dotyczyło systemu wystawienniczego  

i wystawy Stowarzyszenia „Tęczowe Opole” poświęconej marszom równości i historii osób ze 

społeczności LGBT+ mieszkającej na Opolszczyźnie. 
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Zgodnie z § 22 ust. 1 uchwały nr XXIV/373/12 Rady Miasta Opola z dnia 29 marca  

2012 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Opola Komisja zwraca się z prośbą  

o przekazanie informacji na temat dochodzenia w przedmiotowej sprawie, jego obecnego 

statusu oraz podjętych działań w ramach obowiązujących przepisów prawa. Jeżeli praca 

została zakończona, proszę o informacje o jej wyniku.”. 

Powyższe przyjęto w głosowaniu jawnym jednogłośnie 4 głosami za (radni: Małgorzata  

Jarosz-Basztabin, Lilianna Łuczkiewicz, Piotr Mielec, Anna Tabisz). 

W dyskusji głos zabrali radni Anna Tabisz, Piotr Mielec oraz Marcin Deutschmann adiunkt 

Instytutu Językoznawstwa Wydziału Filologicznego Uniwersytetu Opolskiego, Magdalena 

Kurowska Prezeska Zarządu Laboratorium Zmiany. 

 

Ponadto przewodnicząca Komisji radna Anna Tabisz poruszyła wątek urban labu.  

Urban laby działają w Polsce od kilku lat. Powstały m.in. w Rzeszowie, Gdyni, na Śląsku czy 

we Wrocławiu. To odpowiedź na brak w polskich miastach instrumentu wspierającego 

współpracę pomiędzy różnymi grupami interesariuszy miejskich, w tym przede wszystkim na 

linii urząd miasta – mieszkańcy.  

Autorem koncepcji jest Instytut Rozwoju Miast i Regionów (IRMiR), który założył, że 

inicjatorem działań i instytucją zarządzającą laboratorium staje się „miasto” reprezentowane 

przez urząd miasta. Nie oznacza to jednak, że instrument urban labu jest zarezerwowany 

wyłącznie dla władz miasta. W różnych krajach na świecie można znaleźć przykłady 

laboratoriów tworzonych m. in. przez uniwersytety, prywatne korporacje, partnerstwa czy 

społeczności. 

W dyskusji głos zabrała radna Anna Tabisz oraz Aleksandra Góźdź – przewodnicząca 

Młodzieżowej Rady Miasta w Opolu, Aleksander Iszczuk naczelnik Wydziału Oświaty Urzędu 

Miasta Opola, Dorota Piechowicz – Witoń naczelniczka Centrum Dialogu Obywatelskiego 

Urzędu Miasta Opola, Grzegorz Marcjasz Sekretarz Miasta Opola. 

 

Przewodnicząca Komisji radna Anna Tabisz poinformowała, iż kolejne posiedzenie 

zaplanowane jest na dzień 2 czerwca 2025 r.  

Porządek obrad został wyczerpany.  

Przewodnicząca Komisji zamknęła posiedzenie.   

 

                                              Przewodnicząca Komisji doraźnej 

        ds. Równości i Różnorodności 

 

          Radna Anna Tabisz 

Protokołowała 
Beata Katra 
inspektor  w  Biurze  Rady Miasta  


